
 Porin kaupunki Pöytäkirja 3/2023 1 ( )39
Kaupunginvaltuusto 27.03.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä
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§ 37 Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

§ 38 Pöytäkirjan tarkastus

§ 39 Kerrostalotontin Riihiketo 609-9-86-3 myyminen, Asunto Oy Porin Kampus 3

§ 40
Kerrostalotontin Käppärä 609-22-23-4 vuokrasopimuksen uusiminen, Asunto Oy 
Säästö-Käppärä

§ 41 Nuorisoyksikön päällikön viran perustaminen

§ 42 Laitospäällikön viran perustaminen

§ 43
Etäosallistuminen Porin kaupungin toimielinten kokouksissa, valtuustoaloite, 
valtuutettu Viliina Välimäki

§ 44
Koulukiinteistöjen piha-alueiden nykytilan kartoittaminen, sekä saadun 
selvityksen perusteella laadittava kehittämissuunnitelma, valtuustoaloite, 
useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto

§ 45 Karhuhallin sivuverkko on uusittava, valtuustoaloite, valtuutettu Jussi Ihamäki

Lisäpykälät

§ 46
Valtuustoaloite Porin lukion seinäteksteistä, valtuustoaloite, valtuutettu Hanna 
Raitakari

§ 47
Perusopetuksen 5. ja 6. luokkien palauttaminen Söörmarkun koululle syksystä 
2023 alkaen, valtuustoaloite, valtuutetut Heidi Sakari ja Tiina Stenman

§ 48
Katujen perusparantamisen määrärahan kasvattaminen, valtuustoaloite, 
valtuutettu Arto Nurmi

§ 49
Koronakorvausten perusteiden selvittäminen, valtuustoaloite, kaikki 
valtuustoryhmät
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Saapuvilla olleet jäsenet
Mari Kaunistola, puheenjohtaja
Jyrki Levonen, 1. varapuheenjohtaja
Petri Huru, 2. varapuheenjohtaja
Raisa Ranta, 3. varapuheenjohtaja
Mika Aho
Sinikka Alenius
Timo Aro
Diana Bergroth-Lampinen
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Aila Haikkonen
Markus Halminen
Helena Heljakka, varajäsen
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Tapio Huhtanen
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Jarno Joensuu
Juha Joutsenlahti
Marketta Juntunen
Jaakko Jäntti
Juha Kantola
Bia Kaski
Sampsa Kataja, poistui 18:40
Krista Kiuru
Antero Kivelä
Anttivesa Knuuttila
Raija Koskiranta
Henna Kyhä
Christa Lahto
Arja Laulainen, poistui 19:33
Martti Lundén
Ismo Läntinen
Sonja Myllykoski
Ari Nordström
Arto Nurmi
Marianne Ostamo
Jani-Petteri Pajukoski
Mikko Pakkasela
Etta Peltola
Nelly Pitkänen
Laura Pullinen
Tiina Puska
Hanna Raitakari
Kaarina Ranne
Mikael Ropo
Heidi Sakari
Anssi Salmi
Heikki Santavuo
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Hanna Sinisalmi
Sini Solala, varajäsen
Tiina Stenman
Markku Tanttinen
Milka Tommila
Mika Tuhkanen
Niko Viinamäki
Sami Viitasaari, varajäsen
Matti Välimäki
Viliina Välimäki
Helvi Walli, varajäsen, saapui 18:40

Muut saapuvilla olleet
Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, sihteeri
Päivi Alho
Jari Hakala
Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja
Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala
Lauri Inna, kaupunginjohtaja
Timo Jauhiainen, Henkilöstöjohtaja
Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja, poistui 19:30
Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala
Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja
Noa Stenros
Marjut Vähänen, vs. viestintäjohtaja

Poissa
Tuomas Koivisto
Simo Korpela
Neea Kähkönen
Reetta Vähätalo-Amhdak
Erno Välimäki

Allekirjoitukset

Mari Kaunistola
Puheenjohtaja

Johanna Jokelainen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

30.03.2023 30.03.2023
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Marianne Ostamo
 

Sonja Myllykoski
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla 31.3.2023 alkaen.

Johanna Jokelainen
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§ 37
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille. Lisäksi kutsu 
esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Ehdotus

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

Kokouskäsittely
Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille 22.3.2023. Lisäksi 
kutsu esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Merkitään, että seuraavat valtuutetut ovat ilmoittaneet olevansa estyneitä 
saapumasta tähän kaupunginvaltuuston kokoukseen, minkä johdosta paikalle on 
kutsuttu seuraavat varajäsenet:

Estynyt valtuutettu:                 Kutsuttu varajäsen:

Neea Kähkönen                         Sami Viitasaari

Tuomas Koivisto                        Kimmo Hohkala

Erno Välimäki                            Helena Heljakka

Reetta Vähätalo-Amhdak          Sini Solala

Kokous todetaan näin ollen laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään 
nähden myös päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään nähden 
myös päätösvaltaiseksi.
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§ 38
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Marianne Ostamo ja Sonja Myllykoski (varalla Nelly 
Pitkänen).

Pöytäkirja tarkastetaan 30.3.2023.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Marianne Ostamo ja Sonja Myllykoski (varalla Nelly 
Pitkänen).

Pöytäkirja tarkastetaan 30.3.2023.

_____

Merkitään, että tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen kaupunginvaltuusto kuuli 
kaupunginjohtaja Lauri Innan ja talous- ja hallintojohtaja Tuomas Hatanpään 
ajankohtais- ja talouskatsauksen.

Merkitään, että valtuutettu Sampsa Kataja poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 18.40.

Merkitään, että varavaltuutettu Helvi Walli saapui kokoukseen kello 18.40.



 Porin kaupunki Pöytäkirja 3/2023 7 ( )39
Kaupunginvaltuusto 27.03.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Tekninen lautakunta, § 27,07.02.2023
Kaupunginhallitus, § 99,06.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 39, 27.03.2023

§ 39
Kerrostalotontin Riihiketo 609-9-86-3 myyminen, Asunto Oy Porin Kampus 3

PRIDno-2023-240

Tekninen lautakunta, 07.02.2023, § 27

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Niiniviita
heidi.niiniviita@pori.fi
kiinteistölakimies

Liitteet
1 Sijaintikartta

Asunto Oy Porin Kampus 3:lle on vuokrattu kerrostalotontti Riihiketo 609-9-86-3 
osoitteessa Karjalankatu 3c. Tontin vuokra-aika päättyy 31.12.2068. Tontin pinta-ala 
on 1110 m² ja toteutunut rakennusoikeuden määrä 3052 k-m². Yhtiö on pyytänyt 
saada ostaa tontin.

Kaupunginvaltuusto on vahvistanut päätöksellään 15.6.2020 § 86 Riihikedon 
kerrostalotonttien yksikköhinnaksi 255 €/k-m². Hinta on sidottu elinkustannusindeksin 
vuoden 2019 keskiluvun 1968 kohdalle. Edellä mainitulla hinnoittelulla 
laskettu myyntihinta on 854.583 euroa elinkustannusindeksin vuoden 2022 keskiluvun 
2161 kohdalla. Kaupungin tonttien luovutuksessa käytettyjä vakiintuneita ehtoja 
noudattaen laadittava kauppakirja on allekirjoitettava viimeistään 12.5.2023.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallituksen ja edelleen kaupunginvaltuuston 
päätettäväksi, että tontti Riihiketo 609-9-86-3 myydään Asunto Oy Porin Kampus 3:lle 
854.583 euron kauppahinnasta, ja että kaupungin puolesta kauppakirjan allekirjoittaa 
tekninen lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön mukaisesti ja tonttipäällikkö 
oikeutetaan tekemään sopimukseen vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 06.03.2023, § 99

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Niiniviita
heidi.niiniviita@pori.fi
kiinteistölakimies

Liitteet
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1 Sijaintikartta

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 7.2.2023. Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuuston päätettäväksi, että tontti 
Riihiketo 609-9-86-3 myydään Asunto Oy Porin Kampus 3:lle 854.583 euron 
kauppahinnasta, ja että kaupungin puolesta kauppakirjan allekirjoittaa tekninen 
lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön mukaisesti ja tonttipäällikkö 
oikeutetaan tekemään sopimukseen vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 27.03.2023, § 39

Liitteet
1 Sijaintikartta

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 7.2.2023.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 6.3.2023 § 99.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että tontti Riihiketo 609-9-86-3 myydään Asunto Oy Porin 
Kampus 3:lle 854.583 euron kauppahinnasta, ja että kaupungin puolesta kauppakirjan 
allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön mukaisesti ja 
tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään sopimukseen vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Vuokralainen, MAPO
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Tekninen lautakunta, § 52,07.03.2023
Kaupunginhallitus, § 142,20.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 40, 27.03.2023

§ 40
Kerrostalotontin Käppärä 609-22-23-4 vuokrasopimuksen uusiminen, Asunto Oy Säästö-
Käppärä

PRIDno-2023-640

Tekninen lautakunta, 07.03.2023, § 52

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Niiniviita
heidi.niiniviita@pori.fi
kiinteistölakimies

Liitteet
1 Sijaintikartta

Asunto Oy Säästö-Käppärälle on vuokrattu 1.10.1963 allekirjoitetulla 
vuokrasopimuksella kerrostalotontti Käppärä 609-22-23-4. Tontin pinta-ala on 4846 
m² ja tontin toteutunut rakennusoikeuden määrä on 4796 k-m². Tontin vuokra vuonna 
2022 oli 5948,32 euroa.

Vuokrasopimus uusitaan 60 vuodeksi eli ajaksi 2.10.2023-31.12.2083. Vuokrasopimus 
uusitaan voimassa olevan kerrostalotonttien vuokrasopimusmallin mukaisesti. 
Kaupunginvaltuusto on vahvistanut päätöksellään 15.6.2020 § 86 Käppärän 
kerrostalotonttien yksikköhinnaksi 122,50 €/k-m². Hinta on sidottu 
elinkustannusindeksin vuoden 2019 keskiluvun 1968 kohdalle. Vuosivuokra on 5 % 
vahvistetusta yksikköhinnasta. Edellä mainitulla hinnoittelulla laskettu 
elinkustannusindeksiin sidottava vuosivuokra on 32.256 euroa elinkustannusindeksin 
vuoden 2022 keskiluvun 2161 kohdalla.

Vuokrasopimusten uusimisessa noudatettavien siirtymäsäännösten mukaan 
sopimuksen koko päättymisvuodelta peritään nykyisen sopimuksen perusteella 
laskettavaa vuokraa ja uusi vuokra otetaan käyttöön seuraavasta vuodesta lähtien 
viiden vuoden aikana 20 prosentin porrastuksin. Uuden sopimuksen mukaisesta 
vuokrasta peritään 20% vuonna 2024, 40% vuonna 2025, 60% vuonna 2026, 80% 
vuonna 2027 ja 100% vuodesta 2028 lähtien. Siirtymäkauden aikana peritään 
kuitenkin vähintään vanhan sopimuksen mukaista vuokraa.  Siirtymäsäännös koskee 
vain nykyisen sopimuksen vuokralaista. Mikäli uusi vuokrasopimus siirretään 
kolmannelle, uusi vuokralainen maksaa heti seuraavan vuoden alusta lukien täyden 
vuokran.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallituksen ja edelleen kaupunginvaltuuston 
päätettäväksi, että tontin Käppärä 609-22-23-4 vuokrasopimus uusitaan edellä 
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esitetyn mukaisesti, ja että kaupungin puolesta vuokrasopimuksen tai kauppakirjan 
allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön mukaisesti ja 
tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään sopimuksiin tarvittaessa vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 20.03.2023, § 142

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Niiniviita
heidi.niiniviita@pori.fi
kiinteistölakimies

Liitteet
1 Sijaintikartta

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 7.3.2023. Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuuston päätettäväksi, että tontin Käppärä 609-
22-23-4 vuokrasopimus uusitaan edellä esitetyn mukaisesti, ja että kaupungin 
puolesta vuokrasopimuksen tai kauppakirjan allekirjoittaa tekninen lautakunta 
teknisen toimialan toimintasäännön mukaisesti ja tonttipäällikkö oikeutetaan 
tekemään sopimuksiin tarvittaessa vähäisiä muutoksia.

Pöytäkirja tämän asian osalta päätetään tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

_________________________

Merkitään, että tämän asian käsittelyn jälkeen käsiteltiin asia § 144.

Kaupunginvaltuusto, 27.03.2023, § 40

Liitteet
1 Sijaintikartta

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 7.3.2023.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 20.3.2023 § 142.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
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Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että tontin Käppärä 609-22-23-4 vuokrasopimus 
uusitaan edellä esitetyn mukaisesti, ja että kaupungin puolesta vuokrasopimuksen tai 
kauppakirjan allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön 
mukaisesti ja tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään sopimuksiin tarvittaessa vähäisiä 
muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Vuokralainen, infrajohtaminen/MAPO
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Vapaa-ajan lautakunta, § 34,14.03.2023
Kaupunginhallitus, § 140,20.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 41, 27.03.2023

§ 41
Nuorisoyksikön päällikön viran perustaminen

PRIDno-2023-947

Vapaa-ajan lautakunta, 14.03.2023, § 34

Valmistelijat / lisätiedot:
Esa Kohtamäki
esa.kohtamaki@pori.fi
toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistystoimialan liikunta- ja nuorisoyksikkö on päätetty jakaa erillisiksi liikunta- ja 
nuorisoyksiköiksi (KV 19.9.2022 / § 134). Kaupungin hallintosäännön § 20 Yksiköiden 
johtaminen mukaan: ”Yksiköiden päälliköt vastaavat yksikön toiminnasta sekä johtavat 
ja kehittävät toimintaa kaupunginhallituksen, lautakunnan ja toimialajohtajan 
alaisuudessa sekä konsernipalveluiden ohjauksessa.”

Nuorisoyksikön päällikön tehtävänä on vastata nuorisoyksikön alle keskitettävistä 
nuorille kohdennettujen palveluiden järjestämisestä, johtamisesta ja kehittämisestä 
kaupunginhallituksen, lautakunnan ja toimialajohtajan alaisuudessa sekä 
konsernipalveluiden ohjauksessa. Nuorisoyksikön alle keskitettävät toiminnot ja 
tulevaan nuorisoyksikköön siirtyvä henkilöstö määritetään vuoden 2023 aikana ja 
tehtävään valittava yksikön päällikkö osallistuu tulevan nuorisoyksikön rakentamiseen. 
Nuorisoyksikkö aloittaa toimintansa 1.1.2024. 

Nuorisoyksikön päällikön tehtävä sisältää kunnan delegoitua päätösvaltaa sekä 
vastuullista valmistelua, joten tehtävässä käytetään julkista valtaa. Kuntalain 87.2 §:n 
mukaan, julkisen vallan käyttöä sisältävää tehtävää varten perustetaan virka. Viran 
perustamisesta päättää kaupungin hallintosäännön 41 §:n nojalla kaupunginvaltuusto.

Nykyisen liikunta- ja nuorisoyksikön päällikön virantoimitusvelvollisuutta tulee 
muuttaa muutoksen yhteydessä kunnallisen viranhaltijalain 23 §:n mukaisesti. 
Virantoimitusvelvollisuuden muutos etenee vapaa-ajan lautakunnan käsittelyyn, joka 
sivistystoimialan toimintasäännön 22 §:n mukaan käyttää asiassa toimivaltaa.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle päätettäväksi, että sivistystoimialalle perustettuun 
nuorisoyksikköön perustetaan 1.8.2023 alkaen nuorisoyksikön päällikön virka. Viran 
kelpoisuusehtona on tehtävään soveltuva ylempi korkeakoulututkinto.

Pöytäkirja tämän asian osalta päätetään tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Kokouskäsittely
Merkitään, että Helvi Walli saapui kokoukseen tämän asiakohdan käsittelyn aikana 
kello 16.50.
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Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Pöytäkirja tämän asian osalta päätettiin tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Kaupunginhallitus, 20.03.2023, § 140

Valmistelijat / lisätiedot:
Esa Kohtamäki
esa.kohtamaki@pori.fi
toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 14.3.2023 § 34.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle päätettäväksi, että 
sivistystoimialalle perustettuun nuorisoyksikköön perustetaan 1.8.2023 alkaen 
nuorisoyksikön päällikön virka. Viran kelpoisuusehtona on tehtävään soveltuva ylempi 
korkeakoulututkinto.

Pöytäkirja tämän asian osalta päätetään tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 27.03.2023, § 41

Vapaa-ajan lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 14.3.2023 § 34.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 20.3.2023 § 140.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että sivistystoimialalle perustettuun nuorisoyksikköön 
perustetaan 1.8.2023 alkaen nuorisoyksikön päällikön virka.

Viran kelpoisuusehtona on tehtävään soveltuva ylempi korkeakoulututkinto.

Kokouskäsittely
Merkitään, että kaupunginvaltuusto kuuli sivistystoimialan toimialajohtaja Esa 
Kohtamäen alustuksen asiasta.
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Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
HR-yksikkö, sivistystoimiala
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Porin Vesi, liikelaitoksen johtokunta, § 11,08.03.2023
Kaupunginhallitus, § 141,20.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 42, 27.03.2023

§ 42
Laitospäällikön viran perustaminen

PRIDno-2023-374

Porin Vesi, liikelaitoksen johtokunta, 08.03.2023, § 11

Valmistelijat / lisätiedot:
Ismo Lindfors
ismo.lindfors@pori.fi
johtaja

Liitteet
1 Porin Vesi, liikelaitoksen toimintasääntö 16.8.2021

Kuntalain 10.4.2015/410 87 §:n mukaan: "Kunnan palveluksessa oleva henkilöstö on 
virkasuhteessa tai työsopimussuhteessa kuntaan. Tehtävää, jossa käytetään julkista 
valtaa, hoidetaan virkasuhteessa. Tällaista tehtävää varten perustetaan virka." 

Porin Veden toimintasäännön 16.8.2021 6 §:ssä ja 7 §:ssä Porin Vesi, liikelaitoksen 
toimintayksiköiden päälliköille; verkostopäällikölle ja laitospäällikölle on määrätty 
tehtäviä ja toimivaltaa mm. henkilöstö- ja hankinta-asioissa, joiden hoitaminen 
edellyttää julkisen vallan käyttämistä. Porin Veden verkostopäällikkö on 
virkasuhteinen ja laitospäällikkö on työsuhteinen. Myös laitospäällikön toimi tulisi 
muuttaa viraksi, jotta laitospäällikkö voi hoitaa tehtäväänsä toimintasäännön 
mukaisesti.

Kuntalain 10.4.2015/410 88 §:n mukaan viran perustamisesta ja lakkauttamisesta 
päättää valtuusto tai hallintosäännössä määrätty kunnan muu toimielin. Porin 
kaupungin hallintosäännön, KV 14.6.2021 §127, 41§:n mukaan kaupunginvaltuusto 
päättää viran perustamisesta ja lakauttamisesta.

Porin Vesi, liikelaitoksen toimintasäännön 16.8.2021 mukaan liikelaitoksen johtokunta 
päättää yksiköiden päälliköiden palveluhteeseen ottamisesta, sijoituspaikan 
määrämisestä ja eron myöntämisestä. Kunnallisesta viranhaltijasta annetun lain 4 §:n 
3 momentissa säädetyn lisäksi henkilö voidaan ottaa virkasuhteeseen ilman 
hakumenettelyä, kun työsuhde on muutettava virkasuhteeksi työntekijän tehtäviin 
kuuluvan julkisen vallan käytön vuoksi vakinaisen kelpoisuusehdot täyttävän 
työntekijän siirtäminen suostumuksellaan virkasuhteeseen.

Porin Vesi, liikelaitoksen laitospäällikön toimenhaltija on antanut suotumuksensa 
siirtämiseensä laitospäällikön työsuhteesta laitospäällikön virkasuhteeseen. 
Laitospäällikön viran kelpoisuusehdot ja palkkaus ovat samat kuin poistuvassa 
laitospäällikön toimessa. Suunnitelmana on, että Porin Vesi, liikelaitoksen johtokunta 
siirtää laitospäällikön toimenhaltijan perustettavaan laitospäällikön virkaan ja 
lakkauttaa laitospäällikön toimen sen jälkeen, kun kaupunginvaltuusto on perustanut 
laitospäällikön viran.
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Ehdotus
Esittelijä: Ismo Lindfors, johtaja

Johtokunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle, 
että Porin Vesi, liikelaitokselle perustetaan 1.5.2023 alkaen laitospäällikön virka 
kuvauskohdassa esitetyin perustein.

 

 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 20.03.2023, § 141

Valmistelijat / lisätiedot:
Ismo Lindfors
ismo.lindfors@pori.fi
johtaja

Liitteet
1 Porin Vesi, liikelaitoksen toimintasääntö 16.8.2021

Porin Vesi, liikelaitoksen johtokunta käsitteli asiaa kokouksessaan 8.3.2023. Asian 
esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Viran kelpoisuusvaatimuksena on laitosyksikön toiminnan johtamiseen soveltuva 
ammattikorkeakoulussa suoritettu insinöörin tutkinto ja vähintään kymmenen (10) 
vuotta työkokemusta vaativista vesihuoltolaitosten käyttö-, suunnittelu- tai 
rakennuttamistehtävistä
tai
-laitosyksikön toiminnan johtamiseen soveltuva diplomi-insinöörin tutkinto tai 
vastaava tutkinto ja vähintään viisi (5) vuotta työkokemusta vaativista 
vesihuoltolaitosten käyttö-, suunnittelu- tai rakennuttamistehtävistä

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä ja esittää edelleen kaupunginvaltuustolle, että 
Porin Vesi, liikelaitokselle perustetaan 1.5.2023 alkaen laitospäällikön virka. 

Viran kelpoisuusvaatimuksena on laitosyksikön toiminnan johtamiseen soveltuva 
ammattikorkeakoulussa suoritettu insinöörin tutkinto ja vähintään kymmenen (10) 
vuotta työkokemusta vaativista vesihuoltolaitosten käyttö-, suunnittelu- tai 
rakennuttamistehtävistä
tai
-laitosyksikön toiminnan johtamiseen soveltuva diplomi-insinöörin tutkinto tai 
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vastaava tutkinto ja vähintään viisi (5) vuotta työkokemusta vaativista 
vesihuoltolaitosten käyttö-, suunnittelu- tai rakennuttamistehtävistä

Pöytäkirja tämän asian osalta päätetään tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 27.03.2023, § 42

Liitteet
1 Porin Vesi, liikelaitoksen toimintasääntö 16.8.2021

Porin Vesi, liikelaitoksen johtokunta käsitteli asiaa kokouksessaan 8.3.2023. 

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 20.3.2023 § 141.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että Porin Vesi, liikelaitokselle perustetaan 1.5.2023 
alkaen laitospäällikön virka. 

Viran kelpoisuusvaatimuksena on laitosyksikön toiminnan johtamiseen soveltuva 
ammattikorkeakoulussa suoritettu insinöörin tutkinto ja vähintään kymmenen (10) 
vuotta työkokemusta vaativista vesihuoltolaitosten käyttö-, suunnittelu- tai 
rakennuttamistehtävistä tai -laitosyksikön toiminnan johtamiseen soveltuva diplomi-
insinöörin tutkinto tai vastaava tutkinto ja vähintään viisi (5) vuotta työkokemusta 
vaativista vesihuoltolaitosten käyttö-, suunnittelu- tai rakennuttamistehtävistä.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
HR-yksikkö, Porin Vesi -liikelaitos
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Kaupunginvaltuusto, § 245,15.11.2021
Kaupunginhallitus, § 169,14.03.2022
Kaupunginhallitus, § 137,20.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 43, 27.03.2023

§ 43
Etäosallistuminen Porin kaupungin toimielinten kokouksissa, valtuustoaloite, valtuutettu 
Viliina Välimäki

PRIDno-2021-5387

Kaupunginvaltuusto, 15.11.2021, § 245

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite

Etäosallistuminen Porin kaupungin toimielinten kokouksissa

Etäosallistumisesta ja hybridikokouksista on tullut uutta normaalia koronapandemian 
ravistellessa vanhoja tapoja toimia niin työnteossa kuin luottamustehtävien 
hoidossakin. Etäosallistumisesta on tullut luonteva tapa toimia ja jokaisella 
luottamushenkilöllä on laitteet, jotka etäosallistumisen myös mahdollistavat.

Etäosallistumismahdollisuuden kehittämisellä tuettaisiin työn ja muun elämän 
yhteensovittamista. Hybridimallilla mahdollistettaisiin myös varsinaisen jäsenen 
osallistuminen esimerkiksi lievästi sairastaessa oman jaksamisen niin salliessa.

Esitän, että Porissa selvitetään mahdollisuutta etäosallistumisen laajentamiseksi 
luottamuselinten kokouksissa ainakin lautakuntien, jaostojen, yhtiöiden sekä 
liikelaitosten osalta sekä muutetaan hallintosääntöä tämän mahdollistamiseksi.

15.11.2021, Porissa

Viliina Välimäki"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Kaupunginhallitus, 14.03.2022, § 169

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
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1 Talous- ja hallintoyksikön lausunto
2 Kaupunginlakimiehen lausunto
3 Voimassa oleva hallintosääntö

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti valtuuston kokouksessa 15.11.2021 § 245 
valtuustoaloitteen koskien etäosallistumista Porin kaupungin toimielinten 
kokouksissa. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 22.11.2021 § 833 aloitteesta 
kaupunginlakimiehen ja talous- ja hallintoyksikön lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa. Annetut lausunnot ovat 
liitteenä.

Kaupunginhallituksen antaman evästyksen pohjalta on valmisteltu hallintosäännön 
muutos, joka mahdollistaa ns. hybridikokoukset kaupungin toimielimissä lukuun 
ottamatta kaupunginvaltuuston kokousta.

Ehdotus
Esittelijä: Aino-Maija Luukkonen porluukkai

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että hallintosäännön 133 § 
muutetaan seuraavasti:

"133 § Toimielimen päätöksentekotavat

Toimielin voi käsitellä asian varsinaisessa kokouksessaan, jossa kokouksen osallistujat 
ovat läsnä kokouspaikalla. Varsinaisessa kokouksessa voidaan käyttää sähköistä 
asiahallinta- tai äänestysjärjestelmää. Ns. hybridikokous on mahdollinen siten, että osa 
kokoukseen osallistuvista henkilöistä on läsnä kokouspaikalla ja osa osallistuu kokoukseen 
sähköisen yhteyden avulla kaupungin järjestämillä laitteilla, joilla yhdenvertaiset näkö- ja 
ääniyhteydet toteutuvat.

Vaihtoehtoisesti kokous voidaan pitää sähköisessä toimintaympäristössä, johon 
osallistutaan sähköisen yhteyden avulla (sähköinen kokous).

Toimielin voi myös tehdä päätöksiä suljetussa sähköisessä 
päätöksentekomenettelyssä ennen kokousta (sähköinen päätöksentekomenettely).

Kaupunginhallitus tai sen nimeämä viranhaltija vastaa, että sähköisiin kokouksiin ja 
sähköiseen päätöksentekomenettelyyn tarvittavat tekniset laitteet, järjestelmät ja 
tietoliikenneyhteydet ovat ajantasaisia ja tietoturvallisia lakien edellyttämällä tavalla.”

Samalla kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että 
kaupunginvaltuusto päättää todeta tekemällään päätöksellä valtuustoaloitteen 
käsittelyn päättyneeksi.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Esittelijä poisti asian esityslistalta.

______________________

Merkitään, että tämän asian jälkeen käsiteltiin asia § 171.



 Porin kaupunki Pöytäkirja 3/2023 20 ( )39
Kaupunginvaltuusto 27.03.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginhallitus, 20.03.2023, § 137

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Kaupunginlakimiehen lausunto
2 Talous- ja hallintoyksikön lausunto

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti valtuuston kokouksessa 15.11.2021 § 245 
valtuustoaloitteen koskien etäosallistumista Porin kaupungin toimielinten 
kokouksissa. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 22.11.2021 § 833 aloitteesta 
kaupunginlakimiehen ja talous- ja hallintoyksikön lausunnot.

Kaupunginhallituksen antaman evästyksen pohjalta talous- ja hallintoyksikkö 
valmisteli hallintosäännön muutosta, joka mahdollistaisi ns. hybridikokoukset 
kaupungin toimielimissä lukuun ottamatta kaupunginvaltuuston kokousta. Esittelijä 
poisti 14.3.2022 asian kaupunginhallituksen esityslistalta, jotta asia voitaisiin 
tarkastella vielä uudelleen.

Aikaisempi käsittely on historiatiedoissa. Annetut lausunnot ovat liitteenä.

Talous- ja hallintoyksikkö on tehnyt tämän jälkeen asiassa tarkempaa selvitystä. 
Hybridikokouksista on haettu kokemuksia kaupunginhallituksen 
suunnittelukokouksista. Kaupunginhallituksen suunnittelukokoukset järjestetään 
lähtökohtaisesti lähikokouksina, mutta kokoukseen voi osallistua myös Teamsin 
välityksellä. Tämä on ollut mahdollista, koska kaupunginhallituksen 
suunnittelukokoukset eivät ole toimielinten varsinaisia päättäviä kokouksia.

Kaupunginhallituksen suunnittelukokouksista on tehty seuraavia havaintoja:

Kaupungintalon valtuuston istuntosalin akustiikka toimii huonosti. Etäyhteyden 
päähän on vaikea kuulla kaikkia puheenvuoroja. Käytössä oleva jabra nappaa 
mm. kaikki tuolien siirtämisistä aiheutuvat äänet sekä esittelijän, puheenjohtajan 
ja sihteerin väliset keskustelut. Nämä äänet peittävät käynnissä olevan esityksen 
tai keskustelun ääntä.

Toimielinten kokoukset pidetään nykyisin pääsääntöisesti valtuuston 
istuntosalissa. Kokousten kokoonpanot ovat kasvaneet, minkä takia mm. 
kaupungintalon kaupunginhallituksen kokoushuone on muuttunut 
soveltumattomaksi kokousten järjestämiseen, mm. tilan ilmanvaihtoon 
liittyvistä syistä.

Esitysten välittäminen etäosallistujille vaatii erityisjärjestelyitä. Näiden 
järjestelyiden tekemiseen kuluu aikaa kokouksen aikana.
Etäosallistujien linjoilta tippumisia ei ole esiintynyt.
Teams syrjäyttää etäosallistujien osalta Aapelin käytön puheenvuoropyyntöjen ja 
merkintöjen tekemisessä. Tämä hankaloittaa sekä puheenjohtajan kokouksen 
johtamista että sihteerin työskentelyä.
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Kokemusten perusteella voidaan todeta, että etäyhteyden hoitaminen 
edellyttäisi teknisen sihteerin osallistumista kokoukseen.

Toimielimen sihteerin on mahdotonta yksin huolehtia kokouksen kulun 
pöytäkirjaamisesta, esitysmateriaalin heijastamisesta saliin ja teamsiin 
sekä seurata sitä, että tippuuko joku teamsin päässä oleva osallistuja 
kokouksesta. 

Varsinaisissa kokouksissa kokous on keskeytettävä, jos etäyhteyden 
päässä oleva toimielimen jäsen tippuu kokouksesta.

Teknisiä sihteereitä ei ole saatu ICT-yksiköstä henkilöstöpulan takia. 
Korona-aikana jo pelkästään valtuuston kokouksia varten teknisten 
sihteerien löytäminen oli haasteellista.

Käytännössä tietoturvaan ja -suojaan liittyviä ongelmia ei kaupunginhallituksen 
suunnittelukokouksissa ole esiintynyt, koska kaupunginhallituksen jäsenet ja 
muut kokoukseen osallistuvat henkilöt tietävät, että kokoukseen voi osallistua 
etäyhteyden avulla vain sellaisesta paikasta, jossa ulkopuoliset eivät kuule 
käytyjä keskusteluja.

Kuitenkin voidaan todeta, että hydridikokouksissa tietoturvaan ja -suojaan 
liittyvä huoli on olemassa.
Toimielinten kokoukset ovat suljettuja kokouksia valtuuston kokouksia 
lukuun ottamatta ja niissä käsitellään myös salassa pidettäviä asioita. 

Edellä mainittujen seikkojen perusteella talous- ja hallintoyksikkö suosittaa, että 
hybridikokouksia ei oteta käyttöön toimielinten varsinaisissa kokouksissa.

Yhtiöiden osalta talous- ja hallintoyksikkö toteaa, että asia on yhtiöiden harkinnassa, 
kuten kaupunginlakimiehen lausunnossa todetaan.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus toteaa, että hybridikokouksia ei oteta käyttöön toimielinten 
varsinaisissa kokouksissa.

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 27.03.2023, § 43

Liitteet
1 Talous- ja hallintoyksikön lausunto
2 Kaupunginlakimiehen lausunto

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti valtuuston kokouksessa 15.11.2021 § 245 
valtuustoaloitteen koskien etäosallistumista Porin kaupungin toimielinten 
kokouksissa. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
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Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 22.11.2021 § 833 aloitteesta 
kaupunginlakimiehen ja talous- ja hallintoyksikön lausunnot.

Kaupunginhallituksen antaman evästyksen pohjalta talous- ja hallintoyksikkö 
valmisteli hallintosäännön muutosta, joka mahdollistaisi ns. hybridikokoukset 
kaupungin toimielimissä lukuun ottamatta kaupunginvaltuuston kokousta. Esittelijä 
poisti 14.3.2022 asian kaupunginhallituksen esityslistalta, jotta asia voitaisiin 
tarkastella vielä uudelleen.

Aikaisempi käsittely on historiatiedoissa. Annetut lausunnot ovat liitteenä.

Talous- ja hallintoyksikkö on tehnyt tämän jälkeen asiassa tarkempaa selvitystä. 
Hybridikokouksista on haettu kokemuksia kaupunginhallituksen 
suunnittelukokouksista. Kaupunginhallituksen suunnittelukokoukset järjestetään 
lähtökohtaisesti lähikokouksina, mutta kokoukseen voi osallistua myös Teamsin 
välityksellä. Tämä on ollut mahdollista, koska kaupunginhallituksen 
suunnittelukokoukset eivät ole toimielinten varsinaisia päättäviä kokouksia.

Kaupunginhallituksen suunnittelukokouksista on tehty seuraavia havaintoja:

Kaupungintalon valtuuston istuntosalin akustiikka toimii huonosti. Etäyhteyden 
päähän on vaikea kuulla kaikkia puheenvuoroja. Käytössä oleva jabra nappaa 
mm. kaikki tuolien siirtämisistä aiheutuvat äänet sekä esittelijän, puheenjohtajan 
ja sihteerin väliset keskustelut. Nämä äänet peittävät käynnissä olevan esityksen 
tai keskustelun ääntä.

Toimielinten kokoukset pidetään nykyisin pääsääntöisesti valtuuston 
istuntosalissa. Kokousten kokoonpanot ovat kasvaneet, minkä takia mm. 
kaupungintalon kaupunginhallituksen kokoushuone on muuttunut 
soveltumattomaksi kokousten järjestämiseen, mm. tilan ilmanvaihtoon 
liittyvistä syistä.

Esitysten välittäminen etäosallistujille vaatii erityisjärjestelyitä. Näiden 
järjestelyiden tekemiseen kuluu aikaa kokouksen aikana.
Etäosallistujien linjoilta tippumisia ei ole esiintynyt.
Teams syrjäyttää etäosallistujien osalta Aapelin käytön puheenvuoropyyntöjen ja 
merkintöjen tekemisessä. Tämä hankaloittaa sekä puheenjohtajan kokouksen 
johtamista että sihteerin työskentelyä.
Kokemusten perusteella voidaan todeta, että etäyhteyden hoitaminen 
edellyttäisi teknisen sihteerin osallistumista kokoukseen.

Toimielimen sihteerin on mahdotonta yksin huolehtia kokouksen kulun 
pöytäkirjaamisesta, esitysmateriaalin heijastamisesta saliin ja teamsiin 
sekä seurata sitä, että tippuuko joku teamsin päässä oleva osallistuja 
kokouksesta. 

Varsinaisissa kokouksissa kokous on keskeytettävä, jos etäyhteyden 
päässä oleva toimielimen jäsen tippuu kokouksesta.

Teknisiä sihteereitä ei ole saatu ICT-yksiköstä henkilöstöpulan takia. 
Korona-aikana jo pelkästään valtuuston kokouksia varten teknisten 
sihteerien löytäminen oli haasteellista.

Käytännössä tietoturvaan ja -suojaan liittyviä ongelmia ei kaupunginhallituksen 
suunnittelukokouksissa ole esiintynyt, koska kaupunginhallituksen jäsenet ja 
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muut kokoukseen osallistuvat henkilöt tietävät, että kokoukseen voi osallistua 
etäyhteyden avulla vain sellaisesta paikasta, jossa ulkopuoliset eivät kuule 
käytyjä keskusteluja.

Kuitenkin voidaan todeta, että hydridikokouksissa tietoturvaan ja -suojaan 
liittyvä huoli on olemassa.
Toimielinten kokoukset ovat suljettuja kokouksia valtuuston kokouksia 
lukuun ottamatta ja niissä käsitellään myös salassa pidettäviä asioita. 

Edellä mainittujen seikkojen perusteella talous- ja hallintoyksikkö suosittaa, että 
hybridikokouksia ei oteta käyttöön toimielinten varsinaisissa kokouksissa.

Yhtiöiden osalta talous- ja hallintoyksikkö toteaa, että asia on yhtiöiden harkinnassa, 
kuten kaupunginlakimiehen lausunnossa todetaan.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 20.3.2023 § 137. Kaupunginhallitus 
totesi, että hybridikokouksia ei oteta käyttöön toimielinten varsinaisissa kokouksissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Kokouskäsittely
Valtuutettu Viliina Välimäki jätti asiassa seuraavan toivomusponnen: ”Pontena esitän, 
että Porin tulee ponnekkaammin ja ripeämmin käsitellä aloitteita.

Sekä kun tekniikkaa ja kokoustiloja kehitetään tai uusitaan, tulee se tehdä sillä 
silmällä, että hybridikokoukset mahdollistuvat tulevaisuudessa.”

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää kaupunginhallitukselle valtuuston päätösten 
täytäntöönpanon yhteydessä käsiteltäväksi valtuutettu Viliina Välimäen jättämän 
seuraavan toivomusponnen: ”Pontena esitän, että Porin tulee ponnekkaammin ja 
ripeämmin käsitellä aloitteita.

Sekä kun tekniikkaa ja kokoustiloja kehitetään tai uusitaan, tulee se tehdä sillä 
silmällä, että hybridikokoukset mahdollistuvat tulevaisuudessa.” 
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Kaupunginvaltuusto, § 190,14.11.2022
Sivistyslautakunta, § 15,31.01.2023
Tekninen lautakunta, § 40,21.02.2023
Kaupunginhallitus, § 138,20.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 44, 27.03.2023

§ 44
Koulukiinteistöjen piha-alueiden nykytilan kartoittaminen, sekä saadun selvityksen 
perusteella laadittava kehittämissuunnitelma, valtuustoaloite, useat valtuutetut, 
ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto

PRIDno-2022-6189

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 190

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto jättivät 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porin kaupunginvaltuusto

Aloite 14.11.2022

Koulukiinteistöjen piha-alueiden nykytilan kartoittaminen, sekä saadun selvityksen 
perusteella laadittava kehittämissuunnitelma

Me allekirjoittaneet esitämme, että Porin kaupunki kartoittaa kaikkien alueella 
toimivien ylläpitämiensä koulujen pihojen varustelun; ajanmukaisuus, viihtyisyys, 
käytettävyys ja turvallisuus huomioiden.Kartoituksessa tulisi erityisesti huomioida 
terveyteen, hyvinvointiin, monimuotoiseen liikuntaan, leikkiin ja toimintaan 
kannustavat pihavarustelut. Saadun selvityksen pohjalta tulee laatia 
kehittämissuunnitelma.

Porissa on viime vuosina rakennettu uusia kouluja erinomaisin piha-aluein, mutta 
vanhempien koulukiinteistöjen kohdalla piharakenteiden päivitys on jäänyt 
toteuttamatta.
Tämä saa osan porilaisista lapsista ja nuorista kokemaan eriarvoisuutta keskenään. 
Osa koulujen pihoista ja vanhoista rakennelmista aiheuttaa myös turvallisuusriskejä
käyttäjilleen.

Liikkumisen puute on olennainen terveyttä, hyvinvointia ja toimintakykyä heikentävä 
tekijä kaikenikäisillä. Viihtyisä ja toimiva oman lähikoulun piha on keskeinen 
liikkumisympäristö koululaisten arkipäivissä ja iltapäivätoiminnassa, sekä usein myös 
heidän loma-aikoinaan. Koulujen pihojen monimuotoisuus lisää osaltaan myös 
asuinalueiden viihtyisyyttä. Monikäyttöiset pihat ovat parhaimmillaan kaiken ikäisiä 
kiinnostavia ja liikkumaan houkuttelevia kaupunkitiloja asuinalueiden arkisissa 
ympäristöissä. Ne lisäävät asuinalueiden viihtyisyyttä, yhteisöllisyyttä, moni-ilmeisyyttä 
ja turvallisuutta, sekä vahvistavat palvelutasoa ja arvoja. Helposti saavutettavina, 
maksuttomina ja avoimina lähiliikunta- ja leikkipaikkoina ne edistävät asukkaiden 
yhdenvertaisuutta, ehkäisevät syrjäytymistä ja luovat edellytyksiä asukkaiden 
omatoimiselle liikkumiselle, kohtaamiselle ja hyvinvoinnille.
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Porissa 14.11.2022
Christa Lahto
Matti Välimäki
Niko Viinamäki"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 31.01.2023, § 15

Valmistelijat / lisätiedot:
Taneli Tiirikainen
taneli.tiirikainen@pori.fi
yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
“koulukiinteistöjen piha-alueiden nykytilan kartoittaminen, sekä saadun selvityksen 
perusteella laadittava kehittämissuunnitelma”.

Organisaatiouudistuksen jälkeisinä vuosina koulujen pihojen kunnostamiseen ja 
parantamiseen oli yhteistyömalli sivistystoimialan ja teknisen toimialan välillä. 
Sivistystoimiala pyysi kouluilta vuosittain toiveita pihoihin liittyen. Opetusyksikön 
päällikkö kokosi toiveet ja kävi niistä keskustelun teknisen toimialan yhteyshenkilön 
kanssa. Molempien näkemysten perusteella linjattiin seuraavan vuoden 
pihahankkeista. Hankkeet budjetoi ja toteuttaa tekninen toimiala. Pihoihin on hankittu 
leikki- ja liikuntavälineitä myös mm. vanhempainyhdistysten lahjoituksin ja 
hankerahoitusten avulla. 

Koulupihojen kehittäminen on tärkeää, kuten aloitteessa todetaan. Piha-alueiden 
kehittäminen, uudistaminen ja ylläpito vaatii riittävän resursoinnin. Opetusyksikön 
näkemyksen mukaan  leikkivälineiden kunnossapito toimii pääsääntöisesti hyvin ja 
melko nopeasti -   merkittäviä turvallisuuspuutteita pihavarusteissa ei tiedetä olevan. 
Kuitenkin jatkuvan huollon ja ylläpidon merkitys korostuu pihoissa, joita käyttävät 
päivittäin kouluikäiset henkilöt. 

Viihtyisät, aktiivisessa käytössä olevat piha-alueet lisäävät hyvinvointia, vähentävät 
ilkivaltaa ja tarjoavat toimijoille tilaa kaupunkikulttuurin, seuratoiminnan ym. 
toteuttamiseksi. Koulut ovat erilaisia (mm. oppilaiden ikärakenne ja koulun sijainti 
suhteessa muihin liikuntapaikkoihin, luontoon jne.), mutta liikkumisen tukeminen 
kouluaikana tarvitsee asianmukaiset puitteet ja on tasa-arvokysymys. Keskittämällä 
lähiliikuntapaikat koulujen yhteyteen, saadaan investoinneille maksimaalinen hyöty 
kun käyttöasteet paranevat. 

Koulut toimivat pääosin kaupungin omissa kiinteistöissä, mutta kolme peruskoulua 
toimii ulkoa vuokratuissa tiloissa. Sivistystoimialan näkemys on, että uudis- ja 
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peruskorjauskohteissa piha-asia huomioidaan ajoissa varaamalla riittävät taloudelliset 
resurssit ja tekemällä laadukas suunnittelutyö käyttäjiä kuunnellen. Sivistystoimiala 
kannattaa valtuustoaloitteessa esitettyä ajatusta koulupihojen nykytilan 
kartoittamisesta ja sen perusteella laadittavasta pitkän aikavälin 
kehittämissuunnitelmasta. Koulupihojen ohella olisi hyvä tarkastella myös 
varhaiskavastusyksiköiden piha-alueita. Suunnitelmassa kannattaa huomioida 
palveluverkkopäätöksen mukaiset ratkaisut. Sivistystoimiala voi kerätä kouluittain 
tiedot käyttäjien näkemyksestä piha-alueiden nykytilaan liittyen sekä toiveita pihojen 
kehittämisestä, mutta perusteellisempaan analyysiin ja suunnitelmaan tarvitaan 
teknisen toimialan resursseja. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa edellä esitetyn lausunnon valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 21.02.2023, § 40

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Viitala
mikko.viitala@pori.fi
yksikön päällikkö, tilayksikkö

Lasten ja nuorten kehityksen kannalta on erityisen tärkeää tarjota heille aktivoivat, 
turvalliset ja viihtyisät piha-alueet koulukiinteistöillämme. Koulukiinteistöjen käyttö on 
monipuolista, ja piha-alueilla onkin paljon toimintaa opetuksen ulkopuolella myös 
vapaa-ajalla ja loma-aikoina.

Porin kaupunki omistaa nykyisin perusopetukseen käytettävistä kiinteistöistä 23 
kiinteistöä. Näiden Porin kaupungin omistamien koulukiinteistöjen kunnossapidosta 
vastaa kokonaisvaltaisesti tekninen toimiala, mukaan lukien pihavarusteet. 
Leikkivälineiden osalta kunnossapitovastuu on infran rakentamisen yksiköllä. 
Infrayksikkö tarkastaa ja huoltaa välineet lakien ja vaatimusten mukaisesti. 
Leikkivälineet tarkastetaan ja huolletaan vuosittain ja leikkivälineistä löytyy myös 
ajantasainen lista mitä leikkivälineitä mistäkin kohteesta löytyy, sekä kunto ja 
uusimistarpeen arvio. Rikkoutuneet leikkivälineet uusitaan tai korvataan uusilla. 
Kahdestakymmenestäkolmesta kiinteistöstä puolet on verrattain moderneja, jäljelle 
jäävästä puoliskosta osa uudistetaan peruskorjausten yhteydessä ja kaksi nykyisistä 
puistoista poistuu palveluverkkouudistuksen mukaisesti.

Ideaalitilanteessa jokaisessa kohteessa olisi uudet, modernit pihavarusteet. 
Kokonaisvaltainen pihavarusteiden uusimisen on kustannuseränä suuri, pelkästään 
varusteiden hankintahinta kohoaa vähintään useisiin kymmeniin tuhansiin euroihin. 
Mikäli pihavarusteita päätetään uusia kokonaisvaltaisesti suuressa mittakaavassa, 
tulisi samassa yhteydessä huolehtia myös piharakenteiden toimivuudesta kohteessa. 



 Porin kaupunki Pöytäkirja 3/2023 27 ( )39
Kaupunginvaltuusto 27.03.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kustannukset keskikokoisen koulukiinteistön piharakenteiden uusimisesta nousevat 
useaan sataantuhanteen euroon ja työt tulisi kohteissa suorittaa kesäloman aikana, 
jotta koulutyö ei häiriinny.

Kokonaisvaltainen pihavarusteiden uusiminen tulisi ajoittaa samaan yhteyteen 
koulujen peruskorjauksen kanssa, jotta toteutus olisi kustannustehokas ja vastaisi sen 
hetkistä todellista tarvetta. Mikäli pelkät pihavarusteet uusitaan ilman asianmukaista 
huolehtimista kokonaisvaltaisesti pihan ja kuivatuksen toimivuudesta, saattaa 
ongelmat vain kertautua.

Lisäksi palveluverkkoselvityksen päivitys tulee määrittelemää tulevien investointien 
osalta, minne rahoja tullaan sijoittamaan. Poistuvien koulujen, kuten Ruosniemen ja 
Toejoen alakoulut, piha-alueisiin ei tilayksikkö tule investoimaan leikkialueiden 
kehittämiseen. Pihavarusteet täyttävät kuitenkin voimassa olevat 
turvallisuusmääräykset nykyiselläänkin.

Nykytilanteessa teknisen toimialan vuosittainen budjetoitu määräraha pihatöihin 
kattaa leikkivälineiden kunnossapidon lakisääteisellä tasolla. Teknisen toimialan 
tilajohtaminen tukee ajatusta koulujen pihavarusteiden ja pihojen modernisoimista 
kokonaisvaltaisesti esimerkiksi investointina koulujen peruskorjausten yhteydessä. 
Nykyisten määrärahojen puitteissa laajamittainen modernisointi on mahdoton 
toteuttaa.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen lausuntonaan kaupunginhallitukselle.

Kokouskäsittely
Puheenjohtaja Mikael Ropo esitti Helvi Wallin kannattamana, että päätösesitykseen 
lisätään seuraava lause: Lisäksi tekninen lautakunta esittää, että sivistystoimiala ja 
tekninen toimiala tekevät yhdessä selvityksen.

Päätös
Tekninen lautakunta päätti yksimielisesti hyväksyä muutetun päätösehdotuksen.

Kaupunginhallitus, 20.03.2023, § 138

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 14.11.2022 § 190 Koulukiinteistöjen piha-alueiden 
nykytilan kartoittaminen, sekä saadun selvityksen perusteella laadittava 
kehittämissuunnitelma -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
21.11.2022 § 685 pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan 
lausunnot.
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Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 31.1.2023 § 15 ja 
teknisen lautakunnan lausunto 21.2.2023 § 40) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 27.03.2023, § 44

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 14.11.2022 § 190 Koulukiinteistöjen piha-alueiden 
nykytilan kartoittaminen, sekä saadun selvityksen perusteella laadittava 
kehittämissuunnitelma -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
21.11.2022 § 685 pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan 
lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 20.3.2023 § 138.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 31.1.2023 § 15 ja 
teknisen lautakunnan lausunto 21.2.2023 § 40) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 187,14.11.2022
Vapaa-ajan lautakunta, § 9,17.01.2023
Tekninen lautakunta, § 39,21.02.2023
Kaupunginhallitus, § 139,20.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 45, 27.03.2023

§ 45
Karhuhallin sivuverkko on uusittava, valtuustoaloite, valtuutettu Jussi Ihamäki

PRIDno-2022-6183

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 187

Valtuutettu Jussi Ihamäki jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite – Karhuhallin sivuverkot uusittava. 

Karhuhallia remontoitiin muutama vuosi sitten. Tuolloin oli tarkoitus uusia myös 
sivuverkot. Näin ei tehty, eikä asia ole edennyt vieläkään. Revenneet ja toimimattomat 
verkot aiheuttavat joka päivä ja ilta lukuisia vaaratilanteita, kun pallot tulevat 
juoksuradalle. On vain ajan kysymys, milloin turhia loukkaantumisia urheilijoille tulee. 
Karhuhallin sivuverkot on uusittava välittömästi, jotta turvallisuus säilyy 
harjoittelijoilla. Itse olen joka päivä hallilla ja joudun verkkoja kiinnittelemään ja 
erilaisin painoin suojaamaan urheilijoita palloilta, jotta loukkaantumisia ei syntyisi. 
Tähän asiaan on reagoitava nopeasti.”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 17.01.2023, § 9

Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Valtuutettu Jussi Ihamäki jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 14.11.2022 § 187 
Karhuhallin sivuverkkojen uusimista koskevan valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on 
luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 21.11.2022 § 685 aloitteesta teknisen 
lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnon 28.2.2023 mennessä. Kulttuurin, 
liikunnan ja nuorisotyön asiat kuuluvat 1.1.2023 alkaen vapaa-ajan lautakunnan 
toimivaltaan. 
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Vapaa-ajan lautakunnan lausunto:

Valtuustoaloitteessa esitetään, että Karhuhallin kenttäalueen suojaverkot on uusittava 
välittömästi harjoittelijoiden turvallisuuden takaamiseksi.

Vapaa-ajan lautakunta toteaa, että aloitteessa esiin nostettu asia on erittäin tärkeä. 
Käyttäjien turvallisuus on asia, mistä ei pidä tinkiä. Karhuhallia käytetään päivittäin 
useiden eri lajien harjoitteluun ja hallissa on lähes aina toimintaa samaan aikaan sekä 
jalkapallo- että yleisurheilutilassa. Karhuhalli on yksi aktiivisimmin käytettyjä 
liikuntalaitoksia kaupungissa. Hallin harjoitusvuoroilla käy vuosittain 
kymmeniätuhansia harjoittelijoita. Karhuhallin jalkapallotilaa käytetään muun muassa 
jalkapallon, pesäpallon, amerikkalaisen jalkapallon, rugbyn, frisbeegolfin ja 
yleisurheilun heittolajien harjoitteluun. Hallin yleisurheilutilan käyttäjiä ovat 
puolestaan ainakin yleisurheilijat, pesäpalloilijat ja pyöräilijät. Karhuhallissa 
järjestetään vuoden aikana lukuisia eri lajien otteluita ja kilpailuja sekä muita 
tapahtumia messuista ja konserteista lasten liikuntamaahan. Yleisötapahtumien 
yhteydessä hallin sivuverkot avataan ja vedetään sivuun. Tapahtuman jälkeen verkot 
puolestaan vedetään takaisin paikoilleen. Tämä siirtely rasittaa sekä verkkoja että 
niiden yläpään kiinnitysputkea ja kiinnitysmekanismia, millä verkot kiinnitetään hallin 
lattiaan. Verkkojen avaamisen ja sulkemisen helpottamiseksi ja näin verkkojen 
käyttöiän pidentämiseksi hallin suojaverkot olisi syytä päivittää sähkötoimisiin.  

Keväällä 2022 hyväksytyn Pori 2030 -kaupunkistrategian painopisteessä Hyvinvoiva 
Pori on nostettu strategisena tekona viihtyisien ja turvallisten puitteiden luominen 
ulkoilulle, liikkumiselle, kulttuurille ja asumiselle. Vapaa-ajan lautakunta yhtyy 
aloitteeseen ja toteaa, että verkkojen päivittäminen ehjiin ja toimiviin edistää hallin 
käyttäjien turvallisuutta valtuuston hyväksymän strategian mukaisesti.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 21.02.2023, § 39

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Viitala
mikko.viitala@pori.fi
yksikön päällikkö, tilayksikkö

Valtuustoaloitteessa esitetään, että Karhuhallin sivuverkot tulee uusia välittömästi, 
jotta urheilijoiden turvallisuus pystytään varmistamaan.

Karhuhallin sivuverkot ovat tekonurmikentän pitkillä sivuilla juoksuradan reunassa. 
Nykyiset verkot on kiinnitetty yläpäästään profiilikiskoon, jossa rullat. Rullat eivät liiku 
enää kiskossa kuten alun perin. Profiiliin on asennettu nykyisellään narut 
pystysuoraan, joiden avulla verkot saadaan pakattua tarvittaessa ylös profiiliin kiinni. 
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Alhaalta verkot ovat kiinni venehaoilla noin 50 cm välein juoksuradan reunapuussa. 
Ongelmana on, että pesäpallot menevät kiinnityskohtien välistä juoksuradalle ja 
aiheuttavat juoksijoille vaaratilanteita, muuten verkot ovat ehjiä. 

Verkkoja joudutaan irrottamaan ja siirtämään sivuun, messutapahtumissa, 
konserteissa, jalkapallo-, pesäpallo / yleisurheilu turnauksissa. Verkkojen siirto on 
koko ajan yleistynyt ja niitä nostellaan/irrotetaan lähes joka viikonloppu. Tämä on 
raskas ja työläs työvaihe. Liikuntapaikanhoitajien kannalta uudet sähkötoimiset verkot 
helpottaisivat verkkojen siirtotyötä ja turvallisuus paranisi, kun pallot pysyisivät pois 
juoksuradalta.

Sähkötoimisten verkkojen ideana olisi, että verkkojen alapäähän tulisi pussit vahvasta 
pressukankaasta (korkeus n. 50 cm). Pressukankaan pussiin tulisi raskas kettinki tai 
putki, joka pitää verkon alapään paikallaan, eikä venehakoja enää tarvittaisi. Nyt 
irrotettavia hakoja on noin 400 kpl.

Kiinteistöjen on tarjottava käyttäjilleen turvalliset puitteet. Sivuverkkojen uusimisessa 
ja päivittämisessä sähkökäyttöisiin on kuitenkin otettava huomioon myös kiinteistön 
erityispiirteet. Jotta kiinteistössä säilytettään yleinen turvallisuus ja sivuverkot voidaan 
päivittää sähkökäyttöisiksi, vaaditaan rakennekartoitusta ja mahdollisia 
lujuuslaskelmia varmistamaan rakenteiden kantavuus. Karhuhalli on alun perin 
suunniteltu jalkapalloilijoiden ja yleisurheilijoiden käyttöön. Monipuolistunut käyttö on 
positiivista mutta edellyttää aika-ajoin kiinteistövarustelun tarkastelua.

Karhuhallin toimimattomat sivuverkot pitää uusia ja samalla päivittää sähkökäyttöisiin 
käyttötarkoitus huomioiden. Ennen uusimista kiinteistössä toteutetaan 
rakennekartoitus ja kantavuuslaskelmat, joiden perusteella toteutetaan suunnittelu. 
Hankinnasta suoritetaan kilpailutus ja tehdään erillinen hankintapäätös vuonna 2024. 
Tilayksikkö varaa talousarviovuodelle 2024 rahat verkon suunnitteluun ja uusintaan. 
Verkkojen uusinnan arvioitu budjettihinta on noin 200.000 euroa.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen lausunnokseen kaupunginhallitukselle. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 20.03.2023, § 139

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Jussi Ihamäki jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 14.11.2022 § 
187 Karhuhallin sivuverkko on uusittava -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto 
lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti 
kokouksessaan 21.11.2022 § 685 pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot.
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Asian esittely ja aikaisempi käsittely (vapaa-ajan lautakunnan lausunto 17.1.2023 § 9 ja 
teknisen lautakunnan lausunto 21.2.2023 § 39) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 27.03.2023, § 45

Valtuutettu Jussi Ihamäki jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 14.11.2022 § 
187 Karhuhallin sivuverkko on uusittava -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto 
lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti 
kokouksessaan 21.11.2022 § 685 pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 20.3.2023 § 139.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (vapaa-ajan lautakunnan lausunto 17.1.2023 § 9 ja 
teknisen lautakunnan lausunto 21.2.2023 § 39) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vt. rahoitusjohtaja Lauri Kilkku poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn aikana kello 19.30.

Merkitään, että kaupunginhallituksen puheenjohtaja Arja Laulainen poistui 
kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn aikana kello 19.33.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 46
Valtuustoaloite Porin lukion seinäteksteistä, valtuustoaloite, valtuutettu Hanna Raitakari

PRIDno-2023-1136

Valtuutettu Hanna Raitakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

” Valtuustoaloite Porin lukion seinäteksteistä

Porissa lähes kaikki lukiolaiset, ruotsalaista lukiota lukuun ottamatta, suorittavat 
opintojaan vuonna 1926 perustetun Porin Suomalaisen Yhteislyseon vuonna 1935 
rakennetussa koulurakennuksessa. Koulun mittava saneeraus valmistui kesällä 2017, 
jolloin Tasavallankadun julkisivuseinälle kiinnitettiin koulun alkuperäinen nimi PORIN 
SUOMALAINEN YHTEISLYSEO.

Tänä päivänä lukiolaiset ahertavat Porin Lukiossa ja ansaitusti tämä uusi koulun nimi 
tulee saamaan kylttinsä koulun seinälle. Kuitenkin olisi tärkeää säilyttää palanen 
porilaista kouluhistoriaa tuleville sukupolville ja siksi esitän valtuustoaloitteessani 
seuraavaa:

’Kaupunginvaltuuston suomin oikeuksin esitän, että Porin Suomalainen Yhteislyseo -
teksti säilytetään siinä paikassaan ja siihen lisätään vuosiluvut 1926–2022. (kuva 1). 
Porin Lukio -tekstin voisi sijoittaa paraatipaikalle, pääsisäänkäyntiosan yläpuolelle. 
(kuva 2)’

Porissa 22.3.2023

Hanna Raitakari

Porin kaupunginvaltuutettu (Kok.)”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 47
Perusopetuksen 5. ja 6. luokkien palauttaminen Söörmarkun koululle syksystä 2023 alkaen, 
valtuustoaloite, valtuutetut Heidi Sakari ja Tiina Stenman

PRIDno-2023-1157

Valtuutetut Heidi Sakari ja Tiina Stenman jättivät valtuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite 27.3.2023 

Perusopetuksen 5. ja 6. luokkien palauttaminen Söörmarkun koululle syksystä 2023 
alkaen 

Söörmarkun koulusta siirrettiin 5. ja 6. luokan opetus Noormarkun yhtenäiskouluun 
vuonna 2017 väliaikaisratkaisuna. Tuolloin koulun tilat eivät riittäneet kaikkien 
alaluokkien opetukseen. Tällä hetkellä koulun tilat mahdollistavat alaluokkien 1-6 
järjestämisen Söörmarkun koulun tiloissa. Nyt kun tilanne on muuttunut ja väliaikaisia 
tiloja ei enää tarvita, 5. ja 6. luokan opetus on palautettava Söörmarkun koululle 
syksystä 2023 alkaen.  

Söörmarkun koulu on osaa aktiivista ja toimivaa kyläyhteisöä, jonka elinvoiman 
edellytyksenä on koulu. Varmistaaksemme, koulun pito- ja vetovoiman tulee meidän 
tehdä tarvittavat luokkamuutokset välittömästi. Söörmarkkulaisilla lapsilla on oikeus 
lähikouluunsa ja turvalliseen koulumatkaan, sekä oppimisympäristöön. 

Heidi Sakari ja Tiina Stenman  

Perussuomalaiset 

27.3.2023"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 48
Katujen perusparantamisen määrärahan kasvattaminen, valtuustoaloite, valtuutettu Arto 
Nurmi

PRIDno-2023-1158

Valtuutettu Arto Nurmi jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite: Katujen perusparantamisen määrärahan kasvattaminen

Perussuomalaiset tavoittelivat vuoden 2023 talousarvioneuvotteluissa katujen 
perusparantamiseen lisää rahaa ja sitä lopulta lisättiinkin kaupunginhallituksen 2. 
lukemisessa 300 000 euroa.

Osa vuodelle 2023 talousarvioon kaavailluista tilainvestoinneista ei tällä tiedolla ole 
toteutumassa.  Porin alueella on kunnossapitovelkaa kaduissa edelleen ja tarvetta 
kasvattaa korjausvelkamäärärahoja varmasti on. Valtuustoaloitteella ehdotetaan, että 
katujen perusparantamista voitaisiin vielä kasvattaa tälle vuodelle siirtämällä 
säästyneitä investointirahoja kokonaan tai osittain tilainvestoinneista 
infrainvestointeihin ja edelleen kadun perusparantamiseen. 

Arto Nurmi (ps.)"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 49
Koronakorvausten perusteiden selvittäminen, valtuustoaloite, kaikki valtuustoryhmät

PRIDno-2023-1159

Kaikki valtuustoryhmät jättivät valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen: 

"Valtuustoaloite

Porin valtuustoryhmät ovat huolissaan julkisuudessa esiin tulleista viesteistä, joiden 
perusteella osaa sosiaali- ja terveydenhuollon henkilöstöstä on kohdeltu 
epäoikeudenmukaisesti koronakorvausten maksamisessa. Ryhmät esittävät, että 
Porin kaupunki toimii aktiivisesti, että koronakorvausten perusteet selvitetään. Sen 
jälkeen asiaan etsitään oikeudenmukainen ratkaisu ja  myös niille  porilaisille 
työntekijöille, joille korvaus kuuluu ja joille sitä ei maksettu, se myös maksetaan.

Valtuustoryhmät:

SDP, pj. Jyrki Levonen 

KOK, pj. Bia Kaski

PS, pj. Ismo Läntinen

Vas., pj. Raisa Ranta

Vihr., pj. Laura Pullinen

Kesk., pj. Juha Kantola

KD, pj. Simo Korpela

Liike Nyt, pj. Niko Viinamäki"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus



 Porin kaupunki Pöytäkirja 3/2023 37 ( )39
Kaupunginvaltuusto 27.03.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kunnallisvalitus
§39, §40, §41, §42

Kunnallisvalitusohje
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella.

Valitusoikeus
Päätökseen saa hakea muutosta:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä
kunnan jäsen.

Valitusaika
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen
Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle. 

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku
Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4
Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi
Faksinumero:            029 56 42414
Puhelinnumero:         029 56 42400
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
Valituksessa on ilmoitettava:
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1.  
2.  

3.  
4.  

1.  
2.  

3.  

päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.
Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.
Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. 

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori
Käyntiosoite:            Palvelupiste Porina, Yrjönkatu 13
Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi
Faksinumero:           (02) 634 9417
Puhelinnumero:        (02) 623 4470
Vaihde                      (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
maanantai               10 - 16
tiistai-torstai              8 - 16
perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä. 
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Muutoksenhakukielto
§37, §38, §43, §44, §45, §46, §47, §48, §49

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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